

Referat SUK-møde 12. maj 2022 kl. 9.30 - 12, Ribe Landevej 35, 6100 Haderslev

Tilstede: Benjamin König (Kolding Provsti), Tove Bjørn Jensen (FDF), Anders Michael Grønfeldt (Vejle Provsti), Poul Martin Langdahl (Domprovstiet), Henrik Videbæk (KFUM og KFUK), Julie Aulkær Gløe (Studenterpræst Haderslev Domprovsti), Tina Iversen (Fredericia Provsti), Tamira Mariann Jørgensen (Sønderborg Provsti), Jakob Monberg Hansen (Aabenraa Provsti) og Marianne M. Mølbæk (koordinator)

Afbud fra: Michael Hesselund Larsen (Hedensted Provsti) og Thomas Hougesen (Sydslesvig)

1. Valg af referent

Marianne

2. Godkendelse af dagsorden

OK

3. Eksistenskonferencerne

a) Status

Marianne orienterede om arbejdsgruppens valg af indhold til konferencerne. Udkast til tidsplan blev præsenteret (se vedhæftede). Forslag til indled og afslutning skrevet af Tove blev læst op af Tove og der var enighed i udvalget om, at det giver en fin rød tråd i konferencerne.

Marianne orienterede om hvilke medvirkende, der har sagt ja til at deltage samt efterspurgte og fik forslag til den faggruppe, der mangler. **Marianne** går ud fra det videre med at få en sidste medvirkende på plads, hvorefter de endelige konferencedatoer fastlægges.

Lige nu er følgende datoer i spil – så sæt gerne et foreløbigt X i kalenderen

Mandag den 31. okt.

Tirsdag den 1. nov.

Fredag den 4. nov.

Tirsdag den 8. nov.

Torsdag den 10. nov.

Tirsdag den 22. nov.

Onsdag den 23. nov.

b) Hvilke skoler skal prioriteres i år?

Vi talte om, at de byer vi kun har været i én gang de sidst to år er dem, vi prioriterer først.

Marianne tager kontakt til de skoler, hvor vi tidligere har været. Der hvor vi ikke har været endnu involveres stedets ungdomspræst.

c) Er der opgaver til SUK-udvalget?

Som sidste år er det vigtigt at alle udvalgsmedlemmer deltager i minimum én konference, så vi har fælle reference i evalueringen. Væsentligste opgave lige nu er at være med til at byde velkommen i indgangen og snakke med de unge ved ankomsten.

Forslag til udsmykning: skellet med post its med ord om hvad et menneske OGSÅ er og/eller en torso eller mannequindukke.

4. Tanke om en "Ungdoms Event" i Kolding. PM har en idé

5. "Requiem for skaberværket"....Poul Martin fremlagde en idé til en stor event lavet i samarbejde med en uddannelsesinstitution og en stor bykirke.

Der kom forslag om, at samarbejdet også kan være med en højskole og eleverne der, da de har meget fokus på dannelse og det måske kan blive svært at balancerer den kirkelige del i projektet sammen med en uddannelsesinstitution, der måske har mere fokus på produkt end proces.

Der kom også forslag om at der samarbejdes med en kunstner, som vil være tovholder på projektet.

Poul Martin prøver at skrive en projektbeskrivelse på det og tage en forhåndskontakt til et par fonde, om hvad de tænker om idéen.

6. Noget nyt vedr. Nordisk Netværk for unge v/ Benjamin

"AISUM" (eller hvordan det nu staves....) holder den årlig konference i København næste år. Det kunne være godt at mødes med nogle der, gerne fra de nordiske lande.

7. Opfølgning fra mødet med Stiftsrådet 21. april - Budget 2023 – studierejse? Ny idé?

På mødet blev der snakket om konferencerne, ny event-idé blev luftet og der blev talt om kontakten til børne- og ungdomsorganisationerne. SR mener at kontakten i store træk sker på sogneplan. Men det kunne måske være en idé at lave en temadag/aften hvor organisationerne inviteres.

Vedr. økonomi, så er der i år og de kommende tre år sat penge af til konferencer samt mødeforplejning. Hvis vi får andre idéer som f.eks. en studierejse skal der søges separat om det, så der skal laves et godt forberede, så man har reel idé om programmet, udbyttet og udgifterne.

8. SUK-DK Nogen der skal på Himmelske Dage i Roskilde?

Tove og Henrik er der et par dage.

9. Næste møder inkl. evalueringsmøde af konferencerne

Næste udvalgs møde: **Torsdag den 25. august kl. 9.30 – 12 på stiftet**

Evalueringsmøde efter konferencerne: **Fredag den 25. nov. kl. 10-12.30** – **Marianne** finder et sted i Kolding eller Haderslev.

10. Bordet rundt. Hvad sker der hos dig lige nu?

Julie går på barsel i slutningen af juli – tillykke 😊 – det forventes at hendes vikar også deltager i SUK-udvalget i vikar-perioden.

FDL holder landslejr på Sletten den 6. – 15. juli og man er velkommen på besøg. Kontakt evt. Tove eller tjek [FDL Landslejr 2022](#) hvis du vil vide mere om programmet.

Marianne er blevet fastansat fra 1. april 😊

KFUM og KFUK har sommerlejrtilbud i uge 26,27,28, 31 – se alle programmer på <https://kfum-kfuk.dk/trekanten> under menuen "Events"

Benjamin tilbyder en vandretur på Hærvejen i sommerferien, giv gerne opfordring til at deltage videre til dem I kender. Se program på KFUM og KFUK Trekantens side eller via link delt i SUKs FB-gruppe.

Jakob er kommet godt i gang og har allerede mange gode kontakter til uddannelsesinstitutionerne i Aabenraa.

11. Evaluering af workshop på Stiftsdagen

Stande i forhallen fungerer ikke specielt godt.

Workshopen: De unges forhold til kirken er, at de er kommet med gennem nogle fællesskaber, og de har ikke et særligt forhold til gudstjenesten, som var det workshoppens deltagere havde særligt fokus på/interesse for.

Vores opgave er måske mere at formidle hvordan vi har kontakt til "de unge".

Tror at de unge deltagere fik en god oplevelse af at skulle reflektere over forholdet til gudstjenesten.

Næste gang:

Kunne et overordnet tema for Stiftsdagen måske være: Hvad er det man kan ændre på og hvad kan man ikke....

Evt. en samtale ml. et barnebarn og en bedsteforælder – altså to, der kender hinanden godt, men som ser og oplever kirken, gudstjenesten og fællesskabet forskelligt.

12. Evt.

Der er stadig mange hjerner og hjerter fra sidste års konferencer i kælderen – HUSK at give besked, hvis I kan bruge nogle til noget lokalt. **Marianne** giver også besked til Stiftsudvalget for Religionspædagogik og Stiftsudvalget for børn og voksne med særlige behov, om at de er velkommen til at bruge dem, eller give besked videre i deres netværk, om at de må hentes.